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Äldrerådet - Vanhusneuvosto 
 

Tid / Aika 7.9.2023 kl. / klo 14.00–15.35  
Plats / Paikka Kosthålli, kabinettet / kabinetti  

  
Ordinarie / Varsinainen 

 Marianne Isaksson-Heimberg, Ekenäs pensionstagare 
ordf. / pj 

 Frank Lindholm, Pojo pensionärer viceordf. / varapj 
 Isa Forsbäck, Ekenäs pensionärer 
 Ann-Maria Grims, Karjaa-Pinjaisten eläkkeensaajat 
 Sven-Olov Ingelin, Österby pensionärer 

 
 Marika Törnqvist-Björklund, Raseborgs stad / Raas. k. 
 Mats Lagerstam, Raseborgs stad / Raaseporin kaup. 
 Tina Collan-Weber, Raseborgs stad / Raaseporin kaup. 
sekreterare / sihteeri 
 

 
 

Ersättare / Varajäsen 
 Anneli Böckerman, Karis svenska pensionstagare 

 
 Tor Werner, Karis pensionärer 
 Wiva Stenvall, Billnäs pensionärsförening 
 Rauno Gillsten, Karjaan-Pohjan eläkeläiset 
 Bernhard Lundström, Tenala-Bromarf pensionärer 

 
 Jan-Mikael Ekholm, Raseborgs stad / Raaseporin kaup. 
 Harry Yltävä, Raseborgs stad / Raaseporin kaup. 

 

 
1. Val av ordförande och viceordförande för mandattiden 5.6.2023–31.5.2025 

o Marianne Isaksson-Heimberg och Frank Lindholm föreslogs 
o Genomfördes en sluten omröstning: 3 st. MI-H, 2 st. FL 

=> Marianne Isaksson-Heimberg valdes till ordförande 
=> Frank Lindholm valdes till viceordförande 
 
Puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan valinta kaudelle 5.6.2023–31.5.2025 

o Ehdotettiin Marianne Isaksson-Heimbergiä ja Frank Lindholmia 
o Suoritettiin suljettu äänestys. 3 kpl MI-H, 2 kpl FL 

=> Marianne Isaksson-Heimberg valittiin puheenjohtajaksi 
=> Frank Lindholm valittiin varapuheenjohtajaksi 

 
 

2. Anmälningsärenden (bilaga 2 st.)  
o Flera medlemmar från äldrerådet (Marianne I.-H., Ann-Maria G., Tor W. och 

Marika T.-B.) har deltagit i ett möte i Lojo gällande färdtjänster 
(sopimusseurantatapaaminen), mötesanteckningarna som bilaga 

 
Ilmoitusasiat (liite 2 kpl) 

o Useat vanhusneuvoston jäsenet (Marianne I.-H., Ann-Maria G., Tor W. ja Marika 
T.-B.) ovat osallistuneet kuljetuspalvelua koskevaan kokoukseen Lohjalla 
(sopimusseurantatapaaminen), kokouksen muistiinpanot ovat liitteenä 
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3. Information från Välfärdsområdet 
o Ingen ny info kommit under sommaren från VFO Äldreråd 
o Högsta prioritet just nu är VFO nya strategin som ska fastställas i fullmäktige 

samt den utmanande kostnadsnivån, även diskussioner kring vilket IT-system 
(t.ex. Apotti) som ska användas och om svenska språkets utmaningar i 
informationsgången 

o Räddningstjänsterna i VFO: FBK:s nybyggnation i Bromarv har satts på is pga. 
kostnadsökningen (avtal mellan staden och FBK)  

=> föreningarna informerar sina medlemmar om koordinaternas betydelse vid en 
nödsituation då man ringer det allmänna nödnumret 112 
=> föreningarna funderar på att ordna utbildning i användning av hjärtstartare, 
Marika T-B gör upp en lista över hjärtstartarnas befintliga platser i Raseborg 

 
Terveiset hyvinvointialueesta 

o Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen (LUVN) vanhusneuvostolta ei ole kesällä 
saatu uutta tietoa. 

o Tällä hetkellä korkeimman prioriteetin muodostavat valtuustossa vahvistettava 
LUVN:n uusi strategia, haastava kustannustaso, keskustelu käytettävästä it-
järjestelmästä (esim. Apotti) ja ruotsin kielen tiedonkulun haasteet. 

o LUVN:n pelastuspalvelut: VPK:n uusi rakennus Bromarvissa on jäädytetty 
kustannusten nousun vuoksi (kaupungin ja VPK:n sopimus).  

=> Yhdistykset tiedottavat jäsenilleen koordinaattien merkityksestä, kun 
hätätilanteessa soittaa yleiseen hätänumeroon 112. 
= > Yhdistykset harkitsevat defibrillaattorien käytön koulutuksen järjestämistä. 
Marika T.-B. laatii luettelon siitä, missä Raaseporissa on nykyisin defibrillaattori. 

 
 
4. Utlåtande till tekniska nämnden gällande motionen ”Renovering av trappan vid 

Slottsberget”, Marika Törnqvist-Björklund m.fl. (bilaga) 
o Äldrerådet håller med motionsinlämnaren om att Slottsbergets trappa bör 

renoveras. Man bör då beakta att den ska vara säker för alla personer även t.ex. 
personer med nedsatt syn. Bör finnas en ledstång och man bör klart markera 
var trappan börjar och slutar. Trappan är ett viktigt stråk mellan centrum och 
hamnen. Trappan är dock förfallen och farlig att använda i sitt nuvarande skick. 
Trappan bör göras trygg att använda. 

 

Lausunto tekniselle lautakunnalle aloitteesta ”Slottsbergetin portaiden kunnostaminen”, 
Marika Törnqvist-Björklund ym. (liite) 

o Vanhusneuvosto on aloitteentekijän kanssa samaa mieltä siitä, että 
Slottsbergetin portaat pitää kunnostaa. Portaita kunnostettaessa on 
huomioitava, että niiden tulee olla turvalliset kaikille henkilöille, myös esim. 
heikkonäköisille. Portaissa on oltava kaide ja selkeä merkintä siitä, missä 
portaat alkavat ja loppuvat. Portaat muodostavat tärkeän reitin keskustan ja 
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sataman välillä, mutta ne ovat nyt huonokuntoiset ja vaaralliset käyttää. 
Portaat tulee tehdä turvalliseksi käyttää. 

 
 
5. Utlåtande till stadsstyrelsen gällande Välfärdsplanen 2023–2025 (bilaga) 

o Äldrerådet anser att konkreta handlingar för många åtgärder saknas i 
Välfärdsplanen. Behövs också en plan för Digi-utbildning (dator, padda, 
smarttelefoner) till äldre personer eftersom alltmer av all information finns 
enbart på nätet.  
För planläggningens del borde man beakta att de skulle ta mer hänsyn till de 
äldre invånarnas behov vid planeringen, genom att bl.a. se till att det finns 
lämpliga tomter och åldersanpassade byggnader.  
Viktigt att motionsrådgivningen också aktivt riktar sig till den äldre 
befolkningen.  
Kraft i Åren-projektet är viktigt och större satsningar borde sättas in i samband 
med det, t.ex. kunde staden anställa en person för att besöka eller kontakta 
ensamma äldre som inte deltar i pensionärsföreningarnas verksamhet. 

 
Lausunto kaupunginhallitukselle hyvinvointisuunnitelmasta 2023–2025 (liite) 

o Vanhusneuvosto on sitä mieltä, että konkreettiset teot puuttuvat monista 
hyvinvointisuunnitelman toimenpiteistä. Tarvitaan myös ikääntyneiden 
digikoulutusta koskeva suunnitelma (tietokone, tabletti, älypuhelin), koska yhä 
enemmän tietoa on saatavilla vain verkossa.  
Ikääntyneiden tarpeet pitäisi suunnittelussa ottaa enemmän huomioon 
huolehtimalla mm. siitä, että saatavilla on ikääntyville sopivia tontteja ja 
rakennuksia.  
On tärkeää, että myös liikuntaneuvonta kohdistuu aktiivisesti ikääntyneeseen 
väestöön.  
Voimaa vanhuuteen -ohjelma on tärkeä ja siihen tulisi panostaa enemmän. 
Kaupunki voisi esimerkiksi palkata henkilön tapaamaan tai ottamaan yhteyttä 
yksinäisiin ikääntyneisiin, jotka eivät osallistu eläkeläisyhdistysten toimintaan. 

 
 

6. Äldrerådsdag 8.11.2023, Gamla Studenthuset, Helsingfors – val av äldrerådets 
deltagare (1–2 personer) (bilaga) 

o Marianne I-H och Ann-Maria G deltar 
o Tina skickar mer info till deltagarna då finansministeriet skickar 

 

Vanhusneuvostopäivä 8.11.2023, Vanha Ylioppilastalo, Helsinki – valitaan 
vanhusneuvoston osallistujat (1–2 henkilöä) (liite) 

o Marianne I.-H. ja Ann-Maria G. osallistuvat. 
o Kun valtiovarainministeriö on lähettänyt tietoa, Tina lähettää osallistujille 

lisätietoa. 
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7. Västra-Nylands Välfärdsområdets svar på äldrerådets skrivelse gällande servicen för 
äldre inom välfärdsområdet (bilaga) 

o Svaret för kännedom, föranleder inga åtgärder av äldrerådet för tillfället 
 

Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen vastaus vanhusneuvoston kirjelmään koskien 
vanhuspalveluita (liite) 

o Vastaus tiedoksi.  Ei edellytä vanhusneuvostolta toimenpiteitä tällä hetkellä. 
 

 

8. Övriga ärenden 
o Livsmedelsverkets näringsportal (bilaga) 

▪ Äldrerådet anser det mycket viktigt att staden enligt 
rekommendationerna från Livsmedelsverket gör upp en 
informationssida på sina hemsidor med länk till näringsportalen  

=> Tina fört begäran till informationsavdelningen 
▪ Även föreningarna kunde marknadsföra detta på sina hemsidor, 

Facebook osv. 
▪ Föreningarna kunde också ta upp detta på sina möten, finns också 

material som kan beställas från Livsmedelsverket 
 

Muut asiat 
o Ruokaviraston ravitsemusportaali (liite) 

▪ Vanhusneuvoston mielestä on erittäin tärkeää, että kaupunki laatii 
Ruokaviraston suositusten mukaisesti kotisivuilleen tiedotussivun, josta 
on linkki ravitsemusportaaliin.  

=> Tina on vienyt pyynnön tiedotusosastolle. 
▪ Myös yhdistykset voisivat markkinoida tätä kotisivuillaan, Facebookissa 

jne. 
▪ Yhdistykset voisivat myös ottaa tämän esille kokouksissaan. Tarjolla on 

myös Ruokavirastolta tilattavaa materiaalia. 
 

 
9. Nästa möte 

Tisdag 17.10.2023 kl. 14.00 i Kosthålli Kabinettet 
 

Seuraava kokous 
Tiistai 17.10.2023 klo 14.00 Kosthållin kabinetissa 

 


